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Výprava za strašickým středověkem se konala ve znamení velkého horka, přesto 
se jí zúčastnilo okolo třicítky statečných turistů. Ti se nenechali odradit úporným 
slunečným žárem, a podařilo se jim překonat i výškové převýšení od Padrťského 
potoka až na vrchol Lipovska. Věříme, že podzimní vlastivědná vycházka bude 

vlídnější. Všem členům, kteří se zúčastnili této akce pořádané kulturním odborem 
obce Strašice, mockrát děkujeme.
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11.		Žádost	o	prodej	pozemku	–	K.	Spáčil
RO projednala žádost o prodej části pozemku p.č. 2104/1 
v k.ú. Strašice vedle provozovny žadatele. Výměra požado-
vaného pozemku je cca 300 m2.
RO bere na vědomí žádost č.j. 666/21. RO schvaluje 
záměr prodeje části pozemku p.č. 2104/1 dle žádosti 
č.j. 666/21.

12.		Rozbor	hospodaření	–	Služby	obce 
Strašice	s.r.o.
RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 31.3.2021. V tomto období byl vytvo-
řen zisk ve výši 2,213 mil. Kč. Celkové tržby činily 4,808 
mil. Kč, náklady byly ve výši 2,595 mil. Kč. Za energie bylo 
uhrazeno 1,294 mil. Kč. Na ČOV byl vytvořen zisk 419 tis. 
Kč, skládka vykázala zisk 219 tis. Kč a tepelné hospodář-
ství vykázalo zisk 1,724 mil. Kč.
RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 31.3.2021. 

13.		Záměr	prodeje	pozemků	ve	Stavební	zóně	Dvůr
RO na svém minulém jednání stanovila kupní cenu za sta-
vební pozemky ve Stavební zóně Dvůr, následně byli obe-
slání všichni zájemci, kteří na OÚ Strašice již dříve podali 
předběžné žádosti. Žadatelé měli do 2.6.2021 sdělit, zda 
mají o pozemek zájem za stanovenou kupní cenu. Vzhle-
dem k tomu, že zájem je poměrně velký, RO doporučuje 
projednat prodej těchto pozemků na jednání ZO Strašice 
dne 24.6.2021.
RO schvaluje záměr prodeje pozemků p.č. 1622/44, 
1622/45, 1622/46, 1622/48, 1622/49, 1622/50, 1622/51, 
1622/52, 1622/53, 1622/54, 1622/55, 1622/56, 1622/58, 
1622/59, 1622/60, 1622/61 a 1622/62 (vše dle GP č. 
1213-313/2020).

14.		Program	jednání	ZO	Strašice	
RO projednala návrh programu jednání ZO Strašice dne 
24.6.2021. RO doporučila, aby se jednání ZO řídilo násle-
dujícím programem:
1. Zahájení
2. Schválení programu jednání
3. Schválení orgánů jednání
4. Náměty a podněty občanů
5.  Nakládání s majetkem obce
 a)  Žádost o prodej části pozemku p.č. 1140/4 

– Ing. Forman
 b)  Žádost o prodej části pozemku p.č. 2104/1 

– K. Spáčil
 c) Prodej pozemků – Stavební zóna Dvůr
6.  Projednání Závěrečného účtu obce Strašice za rok 

2020
7. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 2-2021
8.  Informace o postupu tvorby Územního plánu 

Strašice
9. Pořízení regulačního plánu k ÚP Strašice
10. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZO Strašice
11. Kontrola usnesení
12. Interpelace zastupitelů
13. Návrh usnesení
14. Závěr
RO schvaluje návrh programu jednání ZO Strašice 
dne 24.6.2021.

Zápis z Rady obce č. 52/06/21 (2. 6. 2021)
J.	Hahner,	M.	Straka

I. Projednáno
1.	 	Žádost	o	výměnu	–	prodej	pozemku	–	Plzeňský	

skart	a.s.
RO projednala žádost o výměnu a odkup pozemku v ma-
jetku obce za pozemek v majetku společnosti Plzeňský 
skart a.s. Výměra pozemků je 645 m2. Smluvní vztahy 
na předmětném pozemku nechá společnost doběhnout.
RO konstatuje, že směnu pozemku nelze v současné 
době provést, neboť pozemek využívá společnost provo-
zující solární elektrárny.
RO bere na vědomí žádost o výměnu – prodej 
pozemku č.j. 612/21.

2.	 	Žádost	o	povolení	elektrické	přípojky	–	P.	Pecha
RO projednala žádost o povolení přípojky elektrické ener-
gie pro zahrádku č. 17 a č. 18 na pozemku p.č. 1282/62. 
Přípojku si žadatelé vybudují na vlastní náklady.
RO konstatuje, že případné elektrické přípojky bude možné 
realizovat až po prodeji jednotlivých zahrádek.
RO neschvaluje žádost č.j. 583/21.

3.	 	Oznámení	vybudování	zpevněné	plochy	–	BD	
Škvárovna	Strašice
RO projednala záměr ohledně vybudování dvou zpevně-
ných ploch pro umístění popelnic u domů č.p. 435, 438 
a 439. Plochy budou vybudovány na stávajících místech 
umístění popelnic, budou ohrazeny obrubníky a vyloženy 
zámkovou dlažbou.
RO schvaluje žádost č.j. 601/21.

4.	 	Doplnění	informací	–	Z.	Rolinec
RO projednala doplněné informace k žádosti o pronájem 
restaurace ve společenském domě. Žadatel upřesnil, jak 
bude provoz restaurace probíhat. Žadatel uvádí, že než se 
ustálí situace ohledně pandemie, bude podáváno lehké ob-
čerstvení, následně bude rozšířeno o polední menu. Žada-
tel počítá s pravidelným pořádáním kulturních a jiných akcí.
RO bere na vědomí dopis č.j. 578/21. RO schvaluje 
pronájem Restaurace Společenský dům panu Z. Ro-
lincovi dle žádosti č.j. 449/21. 

5.	 	Žádost	o	prominutí	poplatku	za	svoz	odpadu	
–	A.	Sládková
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu 
za rok 2021. Žadatelka uvádí, že poplatek za svoz odpadu 
hradí v rámci užívání bytu mimo adresu trvalého bydliště.
RO konstatuje, že v tomto případě nelze poplatek prominout.
RO neschvaluje prominutí poplatku dle žádosti č.j. 
576/21. 

6.	 	Žádost	o	dotaci	z	rozpočtu	obce	–	AC	SPARTA	
PRAHA	cycling	z.s.
RO projednala žádost o dotaci z rozpočtu obce ve výši 25 
tis. Kč na pořádání cyklistického závodu Tour de Brdy dne 
9.10.2021. Prostředky budou využity na zajištění výsledko-
vého servisu a startovních čísel pro účastníky závodu, pro-
pagaci a zajištění trati.
RO schvaluje poskytnutí dotace ve výši 25.000,- Kč 
dle žádosti č.j. 572/21.

7.	 	Zápis	z	jednání	Komise	pro	kulturu,	sport	
a	turismus
RO projednala zápis z jednání Komise pro kulturu, sport 
a turismus ze dne 24.5.2021. Komise se na svém jednání 
zabývala přípravou kulturního programu na léto. Dne 26.6. 
by měla proběhnout akce „Hurá prázdniny“ (soutěže pro 
děti, úkoly na stanovištích, soutěž o nejhezčí masku, atd.), 
Strašické posvícení bude ve dnech 14.8 a 15.8. Program 
bude upřesněn na dalším jednání komise 21.6.2021. Dne 
19.6. bude uspořádána vycházka na Lipovsko.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro kultu-
ru, sport a turismus ze dne 24.5.2021.

8.	 	Zápis	z	jednání	Komise	pro	rozvoj	obce
RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Stra-
šice ze dne 11.5.2021. Komise na svém jednání probírala 
návrh na obnovu polních cest. Komise s návrhem vyslovi-
la souhlas. Rovněž byly projednány akce, které by se měli 
v letošním roce realizovat. Komise doporučila umístit k bu-
dované in-line dráze mobilní WC.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro rozvoj 
obce Strašice ze dne 11.5.2021.

9.	 	Zápis	z	jednání	Komise	životního	prostředí	
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí 
ze dne 12.5.2021. Komise na svém jednání nedoporučila 
kácet dva stromy dle podaných žádostí. Komise se zabý-
vala kontrolou uložené náhradní výsadby na základě roz-
hodnutí OÚ Strašice (v jednom případě bude požadováno 
doplnění náhradní výsadby). Komise se rovněž zabývala 
podnětem ohledně částečného zasypání kmenů stromů 
na Dukle v rámci provedených terénních úprav (situace 
bude sledována a případně bude přijato opatření k nápra-
vě). Příští jednání komise proběhne 16.6.2021.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 12.5.2021. 

10.		Žádost	o	odpuštění	navýšení	poplatku	–	A.	Basl
RO projednala žádost o odpuštění placení navýšeného po-
platku za psa. Žadatel požádal o odpuštění ze zdravotních 
důvodů, v úředních dnech dojíždí žadatel do nemocnice.
RO schvaluje žádost č.j. 639/21.
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Zápis z Rady obce č. 53/06/21 (16. 6. 2021)
J.	Hahner,	M.	Straka

I. Doklady a informace na vědomí
1.	 	Informace: RO byl předložen dopis společnosti EKO-KOM 

a.s., kde je sdělení, že v obci bylo za rok 2020 vytříděno 
celkem 113 tun odpadů, čímž došlo k úspoře 2,68 mil. MJ 
energie a 101 tun CO2. Za vytříděný odpad byla poskytnu-
ta odměna ve výši 295 tis. Kč, která je příjmem sdružení 
POLGYON zajišťující provoz a svoz tříděného odpadu.

II. Projednáno
1.	 	Smlouva	o	dodávce	vody

RO projednala návrh smlouvy o dodávce vody pro objekt 
č.p. 553 (bytový dům u vodárny), který obec v nedávné 
době koupila.
RO schvaluje Smlouvu o dodávce vody č. 69127158/1.

2.	 	Smlouva	o	využití	obecního	systému	
odpadového	hospodářství	a	zajištění	zpětného	
odběru	elektrozařízení
RO projednala návrh nové smlouvy o využití obecního 
systému odpadového hospodářství a zajištění zpětného 
odběru elektrozařízení se společností ELEKTROWIN 
a.s. Nová smlouva byla zpracována z důvodu aktualizace 
související legislativy, připomínky ke smlouvě byly pro-
jednány se Svazem měst a obcí ČR a Sdružením míst-
ních samospráv ČR.
RO schvaluje Smlouvu o využití obecního systému 
odpadového hospodářství a zajištění zpětného 
odběru elektrozařízení se společností ELEKTROWIN 
a.s.

3.	 	Žádost	o	pronájem	pozemku	–	P.	Čížek
RO projednala žádost o pronájem části pozemku p.č. 
1739. Pozemek se nachází ve Dvoře a bude využíván 
jako pastvina.
RO bere na vědomí žádost č.j. 703/21.

4.	 	Žádost	o	povolení	parkování	–	J.	Zachatý
RO projednala žádost o povolení parkování nákladního 
automobilu a návěsu na návsi.
RO konstatuje, že obecní náves není určena k parkování 
nákladních automobilů. Parkování je možné v areálu bý-
valých kasáren.
RO neschvaluje žádost č.j. 688/21. 

5.	 	Pacht	zahrádky	č.	9
RO projednala žádosti o pacht zahrádky č. 9. Celkem bylo 
na OÚ Strašice doručeno 9 žádostí.
RO schvaluje pacht zahrádky č. 9 dle žádosti č.j. 
626/21. RO neschvaluje pacht zahrádky dle žádostí 
č.j. 642/21, 643/21, 644/21, 645/21, 646/21, 686/21, 
691/21, 712/21.

6.	 	Stížnost	na	stav	zahrádky	–	F.	Dostál
RO projednala stížnost ohledně stavu zahrádky pana V. 
Kota. Pan Kot se o zahrádku nestará, zahrádka zarůstá 
plevelem. Zahrádka slouží především jako domov koček, 
které působí škodu na okolních zahrádkách.
RO doporučuje z výše uvedených důvodů a na základě 
místního šetření ukončit pacht této zahrádky.
RO bere na vědomí stížnost č.j. 638/21. RO schvaluje 
výpověď zahrádky č. 13.

7.	 	Zápis	z	jednání	Bytové	komise
RO projednala zápis z jednání Bytové komise ze dne 
2.6.2021. Komise doporučila přidělit byt 2+1 v č.p. 490 
panu R. Zinkovi, byt 1+1 v č.p. 559 panu M. Pešťákovi, 
byt 1+1 v č.p. 564 paní J. Kolářové. Příští jednání komise 
proběhne 7.7.2021 v 16,30 hod.
RO schvaluje přidělení bytů dle doporučení Bytové 
komise ze dne 2.6.2021. 

8.	 	Rozpočtové	opatření	obce	Strašice	č.	3-2021
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 
3-2021. Rozpočtové opatření obsahuje navýšení výdajů 
na opravu kanalizace (500 tis. Kč) a drobné úpravy z hle-
diska mezd.
RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice č. 
3-2021. 

9.	 	Žádost	o	schválení	převodu	z	rezervního	fondu	
–	MŠ	Strašice
RO projednala žádost o převod částky 67.900 Kč z re-
zervního fondu do fondu investic. Důvodem je pořízení 
interaktivní tabule pro zkvalitnění výuky.
RO schvaluje převod částky 67.900,- Kč z rezervního 
fondu MŠ Strašice dle žádosti č.j. 722/21. 

10.		Návrh	na	směnu	pozemků	–	San	Anton	s.r.o.
RO projednala návrh na směnu pozemků v majetku spo-
lečnosti San Anton s.r.o. za pozemek v majetku obce. 
Jedná se o směnu pozemku p.č. 1993/35 za část pozem-
ku p.č. 1582/11.
RO neschvaluje žádost č.j. 725/21.

11.		Žádost	o	prominutí	poplatku	za	svoz	odpadu	
–	E.	Svobodová	
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz od-
padu pro rok 2021 pro matku žadatelky paní M. Šmolíko-
vou, která je umístěna v domově pro seniory.
RO schvaluje prominutí platby poplatku dle žádosti 
č.j. 731/21.

12.		Žádost	o	prominutí	poplatku	za	svoz	odpadu	
–	D.	Lorencová
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz od-
padu pro rok 2021 pro syna žadatelky pana P. Lorence, 
který hradí poplatek za svoz odpadu v rámci nákladů 
za užívání bytu v Plzni.

RO konstatuje, že v tomto případě nelze poplatek dle 
platné vyhlášky prominout.
RO neschvaluje prominutí poplatku dle žádosti 
č.j. 732/21. 

13.		Nabídka	spolupráce	–	Mgr.	P.	Tintěra
RO projednala zaslanou nabídku spolupráce při vymáhá-
ní neuhrazených pohledávek vůči obci. Exekutor působí 
v oboru 15 let a nabízí veškeré služby související s vymá-
háním pohledávek.
RO neschvaluje nabídku Mgr. Pavla Tintěry 
č.j. 698/21.

Strašické POSVÍCENÍ 14. – 15. 8. 2021
SOBOTA
Areál	koupaliště:	 
13:00  Občerstvení, reprodukovaná hudba
14:00  malování na textil, malování na obli-

čej, klouzací hrad
15:00–15:45  Zdeněk Zajíček (Pohádkový statek) 

a VHRSTI, dětský program
16:00–17:30  Dažbog (historický šerm Beroun)
18:00–19:30   STARS ARE SO FAR 

(pop punk Strašice)
20:00–0:00  CODA (hardrock Karlovy Vary)

Muzeum	Středních	Brd:	 
14:00–15:00  vernisáž „Karel Dvořák: Posvícenské 

koláže“ a křest kalendáře „Strašičtí 
muzikanti“

Společenský	dům:	 
15:00–16:30   ohodovka
17:00–19:00  Big Band

TJ	Spartak	Strašice:	 
8:00  Tenisový turnaj-kurty

10:00  Turnaj v českém lakrose-hřiště

Muzeum	dopravy:	 
Provoz nostalgických strašických linek

Neděle
Areál	koupaliště:	 
13:00  Občerstvení, reprodukovaná hudba
15:00  pěna pro děti, houbičková válka
15:30–16:30  Chuan Pedro Rodriges
17:00–20:00  Znouzecnost

Areál	bývalé	hasičárny:	 
8:00–15:00  Tradiční výstava drobného zvířectva
9:00–12:00  Moštárna – den otevřených dveří
9:30–12:00  Cheznovanka 

Mateřská	škola:	 
9:00–12:00  Hravá zahrada – stanoviště s úkoly

Kostel	sv.	Vavřince:	 
11:00  Poutní mše svatá
14:00  Koncert duchovní hudby

TJ	Spartak	Strašice:	 
9:00  Nohejbalový turnaj-kurty
14:00  Předzápas žáci
17:00  Mistrovský zápas ve fotbale 

muži A-hřiště

Muzeum	dopravy:	 
Provoz nostalgických strašických linek
Občerstvení v sobotu i neděli v areálu koupaliště zajišťuje 
Restaurace Na Poště. Na Koupák povede speciální autobu-
sová linka z Muzea dopravy, zastávka U Carvánky. Vstupné 
v areálu koupaliště DOBROVOLNÉ
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Informace z Muzea Středních Brd

Muzeum Středních Brd se po nucené pauze opět vrací 
k normálnímu provozu. Již od května je každé pondělí vy-
hrazeno pro děti ze základní školy Karla Vokáče. Renata 
Převrátilová připravila pro děti přednášky na různá téma-
ta, mimo jiné Strašice v historii, Karel Vokáč, Jaro, Jak se 
žilo dříve. Celou akci jsme zakončili v muzejní zahradě 
červnovým opékáním buřtů a hraním her, na které děti už 
možná zapomněly.

Turistická ubytovna pomalu, ale jistě začíná plnit svoje ka-
pacity. Mezi první početnější skupinu patřily děti ze ZŠ 
Zdice, které si nenechaly ujít zdejší koupaliště, lovecký 
zámeček Tři Trubky a v neposlední 
řadě expozice Muzea Středních Brd, 
kterými je provedla pracovnice info-
centra Renata Převrátilová.Konec 
roku tradičně přináší i mnoho ná-
vštěvníků z řad mateřských, základ-
ních a středních škol. Z jedné takové 
školy byli i žáci z Kařeza, kteří vyra-
zili po tankové cestě k rybníkuTisý. 
U něj je Mgr. Tomáš Makaj seznámil 
nejen se zdejší přírodou, ale také 
s osudem „ krále železnic“. Po krátké 
exkurzi se žáci vydali dále do naše-
ho muzea, kde absolvovali prohlídku 
expozic. Návštěvu zakončili již tra-
dičním opékáním buřtů.

„Hurá prázdniny“

26.	června	 jsme	ve	Strašicích	vítali	prázdniny.	Kulturní	komise	
připravila	pro	děti	různá	stanoviště,	kde	děti	plnily	úkoly	na	čas.

Za nejlepší čas dostaly odměnu. Soutěžilo se i o nejhezčí 
masku. Masek nebylo mnoho, ale i tak bylo těžké vybrat 
vítěze. Největší podíl na vytváření úkolů a nápadů na sta-
noviště patří Zuzce Stupkové, ta zapojila i děti ze základ-
ní školy a Janě Kuncové, které pomáhaly děti z mateřské 
školy. Na stanovištích pak dohlíželi členové za kulturní ko-
misi Edita Kleknerová, Magda Dezortová, Martin Weber, 
Pavla Hrádková, Renata Převrátilová, z učitelského sbo-
ru Zuzka Stupková, Zuzka Andrlíková, Pavla Hrazdilová, 
Johanka Štveráková, Michaela Peterková, dále pak Jana 
Hájková, Zuzka Pomykáčková. O hudební doprovod se 
celé odpoledne staral DJ Sumo a večerní zábavou pro-
vázel Robert Jíša. Celý catering měl na starosti Zdeněk 
Bendek s kolektivem. Všem patří velký dík. 

Za kulturní komisi Renata Převrátilová

Čištění	interiérů	automobilů 
v	bývalých	kasárnách	ve	Strašicích.
Po	telefonické	domluvě	na 

603 102 667
Facebook	–	čištění	interiérů	Strašice

INZERCE
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Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc červen

Vyhodnocení tělovýchovné aktivity 
„Dubnová výzva“
Jeden z předmětů, který se v distanční výuce vyučoval po-
někud netradičně, byla tělesná výchova. Proto jsme se pro 
naše žáky a žákyně snažili s kolegy vymyslet co nejzajíma-
vější výzvy, abychom je nalákali ven a k pohybu, který jim 
měl pomoci k odreagování a kompenzaci od několikahodi-
nového sezení před obrazovkami monitoru počítače.

Jednou z našich výzev byla Dubnová turistická výzva. 
Podstatou této “challenge“ bylo turistické putování po oko-
lí Strašic v oblasti brdských lesů a sbírání bodů návštěvou 
námi vytipovaných míst. Kluci a holky dostali seznam fo-
tografií s názvy míst a jejich bodovým ohodnocením. Bo-
dové ohodnocení místa rostlo vzdáleností, kterou museli 
žáci ujít, a množstvím nastoupaných výškových metrů. 

Objevily se zde vrcholy jako například Tok, Houpák, Bá-
bovka, Kamenná, Lipovsko, Vlč, Kotel, Žďár……a další 
zajímavá místa, ke kterým patřily třeba Hamr v Dobřívě, 
studánka Bublalka, zámeček Tři Trubky nebo Žlebecké 
rybníky u Cheznovic.

Děti se nadšeně vrhly do sbírání bodů a zaplavovaly nás 
půvabnými a veselými fotografiemi z navštívených míst 
– neboť podmínkou započítání bodů byl důkaz v podobě 
fotografie na daném místě. Dostávali jsme i milé zprávy 
o příhodách, které společně s kamarády nebo rodinou 
naši malí turisté zažili, a povzbuzující report o tom, že je 
vlastně fajn chodit do lesa a nechat se kochat jeho vůní, 
zvuky a pohodou. Mezi	nejnadšenější	a	nejúspěšnější	
sběratele	bodů	patřili:	Deniska	Ciprová,	Niky	Tomá-
šová,	Bára	Stryalová,	Anička	Halamová,	Kája	Tomáš-
ková,	Markétka	Štokrová,	Terezka	Brabcová,	Terezka	
Nodžáková,	 Vaneska	 Müllerová	 a	 Kačka	 Paulová.	
Z	chlapců	to	byli:	Pavel	Štokr,	Jakub	Smola,	Pavel	Za-
jíc	a	Alex	Málek.

Jsme rádi, že děti tato výzva zaujala a přivedla je k dalším 
pohybovým návykům, které jim snad co nejdéle zůstanou 
a přispějí tak k jejich zdravému životnímu stylu a zároveň 
jako hluboká studnice, ze které mohou čerpat množství 
nových a zajímavých zážitků.

Třída 3. A a pí uč. Mgr. Monika Kebrlová

Projekt „Mléko do škol na 1. stupni“

V rámci projektu „Mléko do škol“ jsme my, žáci prvního 
stupně, obdrželi nejen bedýnky s mlékem, ale také s růz-
nými mléčnými výrobky. Chuť na ně byla veliká a nadšení 
pro výrobu dobré zdravé svačiny u nás prvňáčků i třeťáků 
také nechybělo. Následující den nám paní učitelky zakou-
pily další nezbytné suroviny a pak už jsme jen nadšeně 
pracovali. Krájeli, mazali, zdobili a nakonec si s velkou 
chutí pochutnávali. Zbyly jen prázdné talířky a plná bříš-
ka. Dvě vyučovací hodiny v naší nově vybavené kuchyňce 
byly pro nás velkým gurmánským zážitkem.

Žáčci 1.A a paní uč. Mgr. Zuzana Andrlíková

Projekt „Dílničky pro předškoláky“
Školní rok se pomalu nachýlil ke konci. Předškoláci už 
se dozajista těší na následující školní rok, kdy se z nich 
stanou školáci. V každém z nich zcela jistě dříme kousek 
obavy z následujících novot, které je s nástupem do školy 
čekají. 

V rámci projektu „Dílničky pro předškoláky“ budoucí ško-
láčci docházeli koncem května a začátkem června vždy 
jedenkrát v týdnu po dobu tří neděl do školy. Seznamovali 
se s novým prostředím, třídami, tělocvičnou, školní dru-
žinou a s budoucími učiteli, kteří pro ně měli připravené 
třičtvrtěhodinové bloky různého zaměření. Závěrečné 
čtvrté setkání bylo určeno rodičům budoucích prvňáčků, 

kde se jim představila paní učitelka Mgr. Monika Kebrlová, 
která si příští rok děti povede a která jim předala užitečné 
informace k následujícímu školnímu roku. To, že projekt je 
užitečný, děti se vždy těší a hlavně jim pomůže překonat 
případné strachy a obavy, je bez pochyb.

Mgr. Zuzana Andrlíková

Malí pěstitelé ze 3.A
Žáci 3. A koncem května obsadili školní skleník, ve kterém 
jsme pěstovali hlávkový salát. O malé sazeničky jsme se 
každodenně starali a pozorovali jsme, jak se naše salátky 
mají k světu. Ze začátku jsme si pokropili i naši obuv, ale 
než saláty dorostly, zvládali jsme i tuto aktivitu. Den sklizně 
nastal po třech týdnech. Vypěstované saláty jsme odnesli 
do školní jídelny a naše paní kuchařky nám všem připravily 
zdravý zeleninový salát.

Třída 3. A a paní uč. Mgr. Monika Kebrlová

Vodácký kurz třídy 9.A
V druhém červnovém týdnu, kdy se počasí konečně 
“umoudřilo“ a přestalo nás zásobovat chladnými a dešti-
vými dny, jsme využili opět nabyté možnosti pořádat školní 
akce venku a připravili jsme pro naše deváťáky VODÁC-
KÝ KURZ, který zorganizovali pedagogové Mgr. Martin 
Straka, Mgr. Jiří Monhart a Mgr. Pavla Hrazdilová.

Budově školy jsme vesele a natěšeně zamávali v úterý 8. 
června a nechali jsme se autobusem přiblížit k naší nej-
bližší a nejklidnější řece Berounce k Dolanskému mostu, 
kde naše vodní putování začínalo. Ještě před vyplutím 
byla každá dvojice žáků vybavena lodí a vodáckým “ná-
dobíčkem“, stejně jako vodáckými radami nejzkušeněj-
šího vodáka – pana ředitele M. Straky, který provedl se 
žáky základní vodácký výcvik a dal jim spoustu cenných 
rad, důležitých pro sjíždění řeky. Stihli jsme si ještě zahrát 

krátký volejbalový mač, namazat se ochrannými krémy, 
aby nám paprsky slunce neublížily, a mohli jsme vyrazit.

Počasí bylo skutečně výstavní, a tak cesta po vodě plynu-
la stejně poklidně jako naše lodě. Příroda byla po vydat-
ných deštích krásně zelená, takže krajina kolem Beroun-
ky byla ještě úchvatnější, než vždy bývá. První noc jsme 
strávili v kempu v Nadrybech, kde se kluci a holky učili 
pravidlům kempování – stavět stany, postarat se o jídlo, 
sehnat dřevo na oheň, udržovat ho a dodržovat pravidlo, 
aby po sobě vždy zanechali uklizené místo. Druhý den byl 
na fyzický výkon trochu náročnější, neboť úsek do tábo-
řiště Kobylka, kde jsme trávili druhou noc, byl přece jen 
delší. V cestě nám také stálo několik jezů, které jsme 
museli překonat, a zároveň nám počasí nabídlo i deštivé 
dvě hodinky, abychom si vyzkoušeli, jaké to je sjíždět řeku 
v dešti. To nám ale vůbec nevadilo, neboť jsme se krás-
ně zchladili a na hladině Berounky bylo příjemné a téměř 
slyšitelné ticho.

Po přistání na Kobylce na nás slunce opět vykouklo, jako 
bychom ho měli domluvené na objednávku. Mokré věci 
tak snadno a rychle oschly a téměř poloprázdný kemp 
nám skýtal nekonečné možnosti využití volného pozdního 
odpoledne a večera. Kromě vodáckých dovedností si děti 
užívaly plavání v Berounce, volejbalové zápasy, povídání 
s kamarády a již výše zmíněné rozvíjení kempovacích do-
vedností.

Nádherné letní ráno provoněné vlhkým závanem řeky 
a prosvícené ranními paprsky při svítání nás probudilo 
do dalšího krásného dne na vodě. Poslední úsek do Tří-
man jsme si zpestřili chutným obědem na Rybárně a hbi-
tým pěším “výšvihem“ do kopce na tajemnou zříceninu 
Krašov.

Loučení s řekou bylo v duchu těšení se, že se snad ještě 
někdy na vodě potkáme a využijeme získané dovednosti 
k vodáckým výletům s rodinami a kamarády. Hodně nás 
to bavilo a tyto tři dny nám v paměti určitě zůstanou jako 
jedna z nejužitějších aktivit, které jsme spolu prožili.

Mgr. Pavla Hrazdilová

Mléko do škol

Pěstitelé ze 3.A

Vodácký kurz 9.A
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Turistický třídní výlet 9.A do Brd
Už v zimě, když jsme dobyli vrchol Toku – našeho největ-
šího brdského kopce, jsme si slíbili, že se ještě v tomto 
školním roce pokusíme zdolat další osmistovkový vrchol, 
a to Prahu. Červnový měsíc se zdál být pro náš sen ideál-
ní. Navíc jsme se rozhodli, že tentokrát zkusíme v Brdech 
i bivakovat a přidáme si ještě další osmistovku, a to Malý 
Tok. Jelikož jsme si dobývání brdských výšin tentokrát 
rozvrhli do dvou dnů, nebylo kam spěchat. Ráno jsme se 
vydali do lesních zákoutí v naprosto pohodovém tempu.

Naším prvním cílem bylo Lipovsko, krásné magické mís-
to, kde jsme s první svačinou rozjímali nad výhledem 
do okolí. Poté jsme pokračovali na vrchol Hlavy, kde jsme 
se tentokrát podívali i na vyhlídku. Nejdelší stoupání jsme 
měli za sebou, což bylo dobře, jelikož slunce začínalo pálit 
a my se schovávali do náruče stínů stromů, které nám po-
skytovaly chladnější zákoutí pod svými korunami. Ochla-
dit jsme se ale stejně potřebovali, takže jsme sestoupali 
po naučné stezce Jordán k Parmově nádržce, kde jsme 
spočinuli na dlouhé dvě hodinky. Největší otužilci se 
zchladili ve vodě, která byla ostře chladivá jako žiletky, což 
ale bylo v tomto parném dnu velmi osvěžující. V odpoled-
ních hodinách jsme přes vrchol Houpáku zamířili k místu 
našeho bivakování na Carvánku. Opět nás čekalo prudké 
stoupání, ale naštěstí nás svými dlaněmi ochlazoval vítr, 
který nad stezkou kolem bunkrů vál.

Na carvánecké louce je nádherně! …a hlavně!, je tam stu-
dánka s pramenitou výtečnou osvěžující vodou, kde jsme 
doplnili naše zásoby. Svačina tu chutnala úplně zname-
nitě a přespání pod širákem v těchto místech bylo sku-
tečně kouzelné. Ještě jsme se před usnutím vrátili zpátky 
na Houpák, kde jsme pozorovali zapadající slunce, ale 
pak už jsme při tajemných zvucích přírody usínali za do-
zoru měsíce, který se na nás spolu se zářícími hvězdami 
z nočního jasného nebe koukal.

Ráno nás probudil zpěv ptáků a my přivítali nový den 
krátkou sestavičkou z jógy, kterou nás 
naučila paní učitelka Katharina Polív-
ková, která s námi také putovala. Do-
plnili jsme zásoby vody, dobili síly vy-
datnou snídaní a kolem Bohutínského 
vrchu se točili směrem ku Praze. Ještě 
jsme stihli krátkou přestávku s koupá-
ním na Borském jezírku a pak už naše 
kroky opět stoupaly k výšinám. Dalším 
cílem byl vrchol Malého Toku, který 
jsme kolem poledne svou návštěvou 
potěšili. Daleko poutavější však byla 
vyhlídka na Malém Toku, která se na-
chází jen o pár set metrů dále. Výhledy 
směrem k Třemšínu byly dechberou-
cí…… a Praha už byla na dohled! Náš 
cíl se nám podařilo zdolat o půl hodin-
ky později. Podívali jsme se na vrchol 
i na blízkou vyhlídku a chvíli spočinuli 
ve stínu stromů. Únava už byla znát 
úplně na všech. Ačkoliv jsme dále po-
kračovali převážně z kopce, úmorné 
vedro, hlad, žízeň, puchýře a bolavá 
záda se stávaly našimi nepřáteli, se 
kterými jsme museli bojovat. S nadše-

ním jsme vítali poslední studánku Pod Březovým vrchem, 
která nás nabila novou energií, a tak se nám z posledních 
sil podařilo dojít až zpátky do Strašic. Dvoudenní 56 kilo-
metrový výlet jsme zakončili palačinkovými hody u pana 
Bendeka v restauraci Na Poště, který nám ochotně vyšel 
vstříc s našimi požadavky.

Co říct na závěr? Vážím si všech šestnácti statečných 
deváťáků, kteří tuto náročnou trasu v tropických dnech 
zvládli. Naučili se překonávat vůlí své možnosti, chovat se 
v souladu s přírodou, vážit si vody, rozdělit se s kamará-
dy o jídlo i tekutiny, navzájem se povzbuzovat, zvládnou 
bolestivé události svého těla a i přesto všechno zůstat 
v pozitivní náladě a “neremcat“. Jsem na vás hrdá, “děti 
moje“, a budu si tento výlet ještě hodně dlouho s láskou 
pamatovat.

Mgr. Pavla Hrazdilová

Akce školní družiny
Dne 2. 6. děti ze školní družiny navštívily zámek ve Zbiroze. 
Prohlédly si některé zámecké komnaty, prošly se v zámec-
kém parku a poznaly tak život bohatých šlechticů. Prohlídka 
zámku se dětem velice líbila. Výlet byl hrazen z fondů EU. 

V rámci projektového vyučování děti navštívily během květ-
na a června také Muzeum Středních Brd ve Strašicích. Jed-
nalo se o projekty „Jarní příroda, Jak se žilo dříve a Hry dětí 
dříve a dnes“. Děti se tak seznámily s jarními rostlinami, 
naučily se poznávat některé stromy a také se seznámily 
s předměty, které se používaly dříve. Také se seznámily 
s dřívějšími stavbami v obci. Zakončením byl den her s opé-
káním vuřtů. Děti si odnesly spoustu zajímavého vyprávění, 
poznaly spoustu nových věcí a zahrály si hodně her.

Eva Buchová, vychovatelka ŠD

Volby do školské rady
Dne 11. – 12. června proběhly na naší škole volby do škol-
ské rady z řad pedagogů a zákonných zástupců. Do škol-
ské rady za pedagogické pracovníky byli zvoleni tito čle-
nové: Mgr.	 Monika	 Kebrlová,	 Mgr.	 Pavla	 Hrazdilová	
a	Mgr.	Petr	Šilhánek

Vzhledem k tomu, že se voleb členů za zákonné zástupce 
nezúčastnil potřebný počet všech oprávněných osob z řad 
zákonných zástupců nezletilých žáků, bylo třeba tuto volbu 
dne 18. června opakovat. Také ve druhém kole byl zájem 
o volby malý, a tak v souladu s platným volebním řádem 
jmenoval ředitel školy Mgr. Martin Straka do ŠR za zákon-
né zástupce tyto členy: Radku	Grublovou,	Karla	Mareše	
a	Marii	Müllerovou

Mgr. Pavla Hrazdilová, předsedkyně přípravného výboru

Červnové akce a ukončení školního roku
Do	konce	školního	roku	proběhlo	na	škole	ješ-
tě	několik	akcí,	o	některých	z	nich	se	podrob-
něji	rozepíšeme	v	zářijovém	vydání	časopisu:	
●  Den otevřených dveří pro žáky budoucích šestých tříd 

a jejich rodiče

●  Den sportu pro žáky 1. stupně pořádaný organizací TJ 
Spartak Strašice

●  v sobotu dne 26. 6. uspořádala kulturní komise obce 
ve spolupráci se ZŠ a MŠ Strašice zábavnou akci pro 
děti „Hurá, prázdniny!“, která proběhla na strašickém 
„Koupáku“. Pro děti bylo připraveno 12 stanovišť s úko-
ly a také soutěž o nejlepší převlek na téma voda / léto.

●  Sportovní dopoledne dne 28. 6. – volejbalový a fotbalo-
vý zápas pro žáky 2. stupně, cvičení zumby

●  školní výlety jednotlivých tříd, především turisticky za-
měřené 

●  Červnové dostaveníčko pro žáky a rodiče dne 28.6. 
na školní zahradě, kdy proběhlo ohlédnutí za letošním 
školním rokem, připravena byla zábavná stanoviště pro 
žáky a opékání špekáčků

●  v úterý dne 29. června proběhlo slavnostní předání vy-
svědčení žákům deváté třídy v obřadní síni OÚ Strašice

●  ve středu dne 30. června převzali žáci vysvědčení, třída 
9.A si na odpoledne připravila filmové rozloučení pro 
učitele, spolužáky a rodiče ve Společenském domě 
Strašice

Přejeme	všem	dětem	krásné,	slunečné	a	zdra-
vé	 prázdniny	 a	 rodičům	 i	 čtenářům	 našich	
„Zajímavostí	 ze	 ZŠ	 Karla	 Vokáče”	 příjemně	
strávené	 léto!	 Děti	 nastupují	 opět	 do	 školy	
v	úterý	dne	1.	září	2021.

Družina v muzeu

Třídní výlet 9.A
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Za pohádkou, za výletem

Začátek června je v naší mateřské škole vždy ve zname-
ní oslavy mezinárodního dne dětí. Tentokrát se pohád-
kově proměnila celá zahrada. Hned u vchodu vítala děti 
i rodiče Babička v perníkové chaloupce. Rozdávala obál-
ky na kouzelné knoflíčky. Po celé zahradě byly pohádko-
vé postavy. U Vodníka si děti mohly vysloužit knoflíček 
za chytání rybek a také si měly možnost prohlédnout 
živé ryby přímo z rybníku. Víla potřebovala pomoct se 
sbíráním kvítků podle barev a jejich počítáním. Princez-
na na bále poztrácela korále a tak šikovné děti navlékaly 
a tím si vysloužily další kouzelný knoflíček. Vzadu u tu-
nelu z proutí čekal sám Čert. A protože víme, že s čerty 
nejsou žádné žerty, děti raději rychle nasbíraly uhlí a pro-
vezly tunelem až k Čertovi. Nebezpečí ale ještě nebylo 
zažehnáno. V lesíčku číhal Loupežník. Získání zlaté šiš-
ky bylo jen pro odvážné. Komu se povedlo ji vylovit bubá-
kovi z nosu a pak s ní ještě strefit poletující strašidlo, zís-
kal další kouzelný knoflíček. Kdo překonal strach a zvládl 
úkol, mohl si za odměnu u Babičky kořenářky vyzkoušet 
kouzelné zrcadlo, sestavit si puzzle zvířátek a vysloužit 
další kouzelný knoflíček. Na posledním stanovišti čekala 
Jezinka. Ještě že každé dítě mělo sebou zachránce. Ro-
diče se proměnili na jelena se zlatými parohy a uháněli 
od Jezinky pryč. Obálky se naplnily kouzelnými knoflíčky 
a nastal čas na nakupování v pohádkovém obchůdku. 
Plyšáci, autíčka, bublifuky, batůžky a mnoho dalších od-
měn už čekalo na statečné děti. Odpoledne plné radosti 
a dětských úsměvů bylo odměnou pro všechny.

V průběhu měsíce nás navštívilo divadlo Nána paní Je-
línkové se Slepičí pohádkou. Příběh plný písniček a po-
naučení o snášení i snášenlivosti, byl příjemným zpest-
řením. Pozvání přijali také policisté se svými cvičenými 
psy. Děti mohly uvidět práci psovoda a schopnosti psů 
vyhledávat výbušniny i zakázané látky. 

Spartak Strašice pro nás připravil sportovní dopoledne. 
Kopaná a hry s míčem, stolní tenis, lakros představený 
přímo mistryněmi ČR včetně možnosti prohlédnout si 
získané trofeje, tenis i přetahování lanem byly hlavním 
lákadlem všech dětí. 

Červen je také měsícem výletů do okolí. Kytičky vyrazily 
s batůžky do lesa a k paní učitelce Hedvice na svačinku. 
Berušky šly k potoku u rybníku Tisý. Koťata prozkouma-
la rybník Tisý a jeho okolí a Sluníčka se vydala do lesa 
za koupalištěm. Příroda je naše herna a přírodniny naše 
hračky. Se svačinou v batůžku a s dobrou náladou jsme 
probrouzdali lesy v okolí Strašic a bylo nám dobře. 

Alena Krausová, DiS.

Koťata u Tisáku

U vodníka

U princezny

Výlet Berušky

Pohádková zahradaLakros a Kytičky
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Nabízím službu mobilního kadeřnictví 
ve Strašicích a v blízkém okolí. 

 

Pro objednání mne kontaktujte na tel. čísle: 
732 370 842. 

 

INZERCE

tichysvet.cz

Nasloucháme
neslyšícím

Od roku 2006 propojujeme svět slyšících a neslyšících 
a v současné době působíme již v deseti krajích České  
republiky. 

Poskytujeme osobám se sluchovým postižením všestrannou 
podporu v podobě služeb, které jim ulehčují začlenění se do 
společnosti. 

Nabízíme sociální rehabilitaci, odborné sociální poradenství  
a tlumočnické služby.

Pořádáme kurzy českého znakového jazyka. 
Více na www.tichyjazyk.cz  

MgA. Dominik Dolejš
vedoucí konzultant
607 086 461
dominik.dolejs@tichysvet.cz

Mgr. et Mgr. Michala Mikschiková
konzultantka
727 948 900 
michala.mikschikova@tichysvet.cz

Tichý svět / Plzeňský kraj
sady Pětatřicátníků 316/6 
301 00  Plzeň
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Tichý svět / Plzeňský kraj
Po celém Plzeňském kraji poskytujeme osobám se sluchovým
postižením všestrannou podporu v podobě služeb, které jim
ulehčují začlenění se do společnosti. 

MgA. Dominik Dolejš
vedoucí konzultant

607 086 461
dominik.dolejs@tichysvet.cz

www.tichysvet.cz

NAŠE SLUŽBY JSOU ZDARMA
MŮŽEME PŘIJET KAMKOLIV PO KRAJI ZA VÁMI
STAČÍ NÁS KONTAKTOVAT SKRZE NÍŽE UVEDENÉ ÚDAJE

ŠPATNĚ SLYŠÍTE? JSTE NEDOSLÝCHAVÝ?

Ať už jste senior, nebo se vám třeba náhle zhoršil sluch,
můžeme Vás podpořit při pochopení Vaší situace, nasměrovat
Vás k vhodnému lékaři či vás podpořit při výběru
odpovídajícího typu pomůcek a v žádostech o ně.

Existuje řada možností, jak zhoršující se sluch kompenzovat,
důležité je situaci řešit. S naší podporou to zvládnete.

JSTE NESLYŠÍCÍ? POUŽÍVÁTE ČESKÝ ZNAKOVÝ JAZYK?

Můžete si u nás objednat tlumočníka, který za vámi dorazí po
celém Plzeňském kraji. Zároveň Vás můžeme podpořit při
vyřizování Vašich nároků na příspěvky, při zajišťování pomůcek
nebo třeba při procesu hledání práce.

Komunikační bariéra mezi neslyšícími a slyšícími může být s
naší podporou výrazně nižší.
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Investice do nemovitostí v ČR
Ing.	František	Nerad	–	bývalý	pracovník	SČMBD	a	tajemník	ČSRB

Dovolím si pár poznámek k oblasti, ve které se dlouhou 
dobu pohybuji a která mi ještě v současné době pomáhá 
přivydělat si něco k důchodu. Jde o investice do nemovi-
tostí. V současné době totiž mnoho lidí investuje do nemo-
vitostí peníze, které si vydělali anaspořili, jenže současná 
situace v celém světě jejich úspory dost znehodnocuje. 
Problém však je, k čemu ta investice má sloužit. Zda oprav-
du ke generování dalších peněz, což je u investic základním 
důvodem, či zhodnocování sumy, která se do toho vložila, 
nebo jen jako ochrana před inflací. Vliv na tyto investice 
nelze zcela přesně odhadnout a některé investice mohou 
ty peníze ještě více znehodnotit. 

Současný stav ekonomiky v ČR zvedá dost nemilosrdně 
ceny všeho možného, počínaje zeleninou a konče domy 
a dokonce i byty. Protože stále jezdím po stavbách, tak se 
dozvídám, že například některé materiály zdražily dokonce 
o více než 100% z měsíce na měsíc. Přesto lidé do toho 
vkládají další a další peníze, aniž by si vyhodnotili, zda to 
pro ně bude zisk, nebo ztráta.

Byli jsme v roce 1994 a 1997 v Norsku, které má vel-
mi silnou sociální politiku a tam nám na ministerstvu pro 
hospodářství, pod které spadalo i bydlení, vyprávěli, jak 
na přelomu 60. – 70.-tých let nastala podobná situace, jako 
tady máme dnes. Lidé investovali do nemovitostí, do bytů 
a jejich cena rostla, až najednou už to nešlo platit a ceny 
spadly a o hodně. Byli jsme také ve Státní bytové bance, 
která v Norsku poskytovala výhodné úvěry pro bydlení, 
„aby zlepšili sociální situaci občanů“!Dokonce nám řekli, že 
se hypotéky poskytovaly se splatností 80 let, což je logická 
blbost, protože pokud si člověk půjčil ve 30 létech, musel 
by splácet do 110 let. Pravda tato situace není pouze vinou 
lidí, ale celé společnosti. V tom Norsku tehdy spadly zá-
sadně ceny nemovitostí, ale nespadly samozřejmě ty úvěry 
a hypotéky a pro mnoho lidí nastala naprosto katastrofická 
situace. Spláceli úvěr na nemovitost, která měla poloviční 
hodnotu a byla neprodejná. 

U nás v současné době se vyskytuje v této oblasti několik 
problémů. Tím zásadním je, že spousta lidí neodhadne své 
možnosti. Projektová cena domu je 3-4 miliony, ale banka 
poskytne investorovi pouze 2 miliony a on má pouze nejis-
tou výplatu v nejisté práci. Už není doba, kdy lidé dostávali 
za 25 let práce ve státním podniku hodinky Prim. To už bo-
hužel nefunguje. Už také není doba, kdy se základy kopaly 
krumpáčem, beton se míchal v šedesátilitrové míchačce 
a do betonu v základech se házely kameny sebrané na poli 
JZD. Už není doba, kdy se část věcí na stavbu sehnala jak-
si někde pod rukou. Ano, pamatuji, že půlmetrákový pytel 

cementu stál 50 Kčs a nějak moc se s ním nemuselo šetřit. 
Tahle doba už není a nevrátí se. No a samozřejmě, aby 
si lidé udrželi dobrou práci, tak si nemohou dovolit chodit 

několik let ráno do práce, odpoledne na stavbu a všechno 
si dělat svépomocí. Dnes se totiž před stavebním úřadem 
musí za ně někdo zaručit, že všechno je uděláno správně 
(vypracování závěrečné zprávy technického dozoru inves-
tora, která je jedním z dokladů pro kolaudaci). No velmi ne-
rad to dělám, protože při sebemenším problému dnes lidé 
házejí vinu na někoho jiného a velmi nerad bych přišel o to 
kulaté razítko, které mě stálo docela dost práce a dnes mi 
umožňuje si vylepšit důchod. No a jako dozor si nemohu 
dovolit být na stavbě každý den po celou dobu stavby a dí-
vat se někomu na ruce, co a jak dělá. 

Dalším problémem jsou v současné době strmě rostoucí 
ceny materiálů a prací. V podstatě každých půl roku pře-
stává platit rozpočet na dům. Mám oficiální rozpočtový 
program a každé dva měsíce mi posílají změny. Příčinou 
této situace je politická situace ve společnosti. Pokud bu-
dou politici dělat zákony, které zvyšují příjmy nad únosnou 
mez, budou stoupat ceny. Dnes není možné u soukromých 
firem prostě vyplácet větší mzdu, než je cena jejich výrobků 
na trhu. To v tržním hospodářství nefunguje. Není možné 
platit kdekoli víc, než kolik lze vydělat. Ano, lze si vzít úvěr, 
ale ten se musí splatit, jinak prostě o tu investici přijdete. 

Dalším problémem dnes je přiměřenost investice. Na mno-
ha stavbách jsem se investora ptal, kdo třeba bude mýt ta 
velikánká či nedostupná okna. Někdo pokrčí rameny, ně-
kdo si až teď uvědomí, co vlastně spáchal, někdo řekne 
– no uvidíme. Nebo mnoho investorů dnes chce podlahové 
topení. Dobře, je to příjemné, nicméně není to věčné a ni-
kdo většinou neřeší, co s tím bude za 15 – 20 let. Ale dům 
se přeci nestaví na 20 ani 50 let. Tedy myslím zděný dům. 

Samozřejmě ty americké papundeklové domy, které občas 
vidíme létat vzduchem při hurikánech, u těch je jedno, jaké 
topení v nich je, protože mají životnost automaticky omeze-
nou. V Čechách ale lidé s takovým omezením nepočítají. 
Učili mě na školách v šedesátých létech, že životnost bytů 
v panelových domech je 80 let. Znamená to tedy, že jsou 
už dávno za polovinou svého života, ale většina z jejich 
vlastníků nemá naspořenou ani pětinu peněz na nový dům. 
Když jim nabídnete technická opatření na prodloužení té 
doby životnosti, většinou se kroutí hlavu, že ne. 

Zkrátka investice do nemovitostí jsou v Česku jaksi jiné, 
než v zemích, kde tržní ekonomika lidi naučila, že život je 
většinou jiný, než o jakém sníme, či jaký nám nabízejí ně-
které politické strany. Mnoho lidí dnes skočí na líbivé sliby 
politiků a nechtějí slyšet podrobnosti, potupy a negativa, 
která z těch mnohdy nesplnitelných slibů vyplývají. Problém 
hodně lidí je v tom, že nemají představu o budoucnosti jak 
své, tak svých investic a nepřipouštějí si, že může být hůř.
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Jízdní řády a plánek sítě linek strašické obecní hromadné 

dopravy při posvícení 14. a 15. srpna 2021
Muzeum dopravy bude oba dny otevřeno od 10 do 17 hodin

Škoda-bus k lub 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13

  N     
linka 2 1 2 3 2 1 2 2 1 2 3 2 1  

předpokládané vozidlo SOR Ab  Ab B732 SOR Ab Ab B732 SOR Ab Ab

 Muzeum dopravy 09:30 10:45 11:00 11:35 12:10 12:45 13:00 14:10 14:45 15:00 15:35 16:10 16:45  

 Muzeum Středních Brd 09:32 10:47 11:02 ( 12:12 12:47 13:02 14:12 14:47 15:02 ( 16:12 16:47  

 Kulturní dům PDA 09:33 10:48 11:03 ) 12:13 12:48 13:03 14:13 14:48 15:03 ) 16:13 16:48  

 Sídliště Gumídkov 09:35 10:50 11:05 ( 12:15 12:50 13:05 14:15 14:50 15:05 ( 16:15 16:50  

 Obecní úřad 09:36 10:51 11:06 ) 12:16 12:51 13:06 14:16 14:51 15:06 ) 16:16 16:51  

 U Libuše  09:37 10:52 11:07 ( 12:17 12:52 13:07 14:17 14:52 15:07 ( 16:17 16:52  

 V Koutě ( 10:53 ( ) ( 12:53 ( ( 14:53 ) ) ) 16:53  

 Hradčany ) 10:55 ) ( ) 12:55 ) ) 14:55 ( ( ( 16:55  

 Dvůr ( 10:56 ( ) ( 12:56 ( ( 14:56 ) ) ) 16:56  

 Tisý rybník (Strousb.žel.) ) ( ) 11:40 ) ( ) ) ( ( 15:40 ( (  

 Na Vrších, rozc. ( ) ( 11:53 ( ) ( ( ) ) 15:53 ) )  

Tisý rybník   (Strousb.žel.) ) ( ) 11:55 ) ( ) ) ( ( 15:55 ( (  

 Mikulíkův mlýn 09:40 11:00 11:10 ) 12:20 13:00 13:10 14:20 15:00 15:10 ) 16:20 17:00  

 Huť 09:41 11:01 11:11 ( 12:21 13:01 13:11 14:21 15:01 15:11 ( 16:21 17:01

 U Carvánky 09:42 ( 11:12 ) 12:22 ( 13:12 14:22 ) 15:12 ) 16:22 )

 Šeflův most 09:43 ) 11:13 ( 12:23 ) 13:13 14:23 ( 15:13 ( 16:23 (

 Hájkův  most (CHKO Brdy) 09:44 ( 11:14 ) 12:24 ( 13:14 14:24 ) 15:14 ) 16:24 )

 Hájkův  most (CHKO Brdy) 09:50 ) 11:35 ( 12:45 ) 13:35 14:45 ( 15:35 ( 16:45 (

 Šeflův most 09:51 ( 11:36 ) 12:46 ( 13:36 14:46 ) 15:36 ) 16:46 )

 U Carvánky 09:52 ) 11:37 ( 12:47 ) 13.37 14:47 ( 15:37 ( 16:47 (

 Restaurace Na Poště  09:53 11:02 11:38 ) 12:48 13:02 13:38 14.48 15:02 15:38 ) 16:48 17:02

 Obecní úřad 09:54 11:05 11:39 ( 12:49 13:05 13.39 14:49 15:05 15:39 ( 16:49 17:03

 Muzeum Středních Brd 09:56 11:06 11:40 ) 12:50 13:06 13:40 14:50 15:06 15:40 ) 16:50 17:04

 Muzeum dopravy 09:58 11:08 11:42 12:00 12:52 13:08 13:42 14:52 15:08 15:42 16:00 16:52 17:06

  

Škoda-bus k lub 14 15 16 17 18 Vyčkání na autobusový spoj od Rokycan (max. 5 minut)

  S S S S N Přestup na autobusový spoj do Rokycan

linka N1 N1 N1 N1 N1 Doporučený přestup z linky 1 od Dvora na linku 2 směr koupák

předpokládané vozidlo B732 B732 B732 B732 B732 Doporučený přestup z linky 2 od koupáku na linku 1 směr Dvůr

 U Carvánky 18:15 19:45 21:15 22:45 00:15

 Restaurace Na Poště 18:16 19:46 21:16 22:46 00:16

 Obecní úřad 18:17 19:47 21:17 22:47 00:17

 U Libuše 18:18 19:48 21:18 22:48 00:18
Informace o provozu – dispečink:  704 714 690 V Koutě 18:19 19:49 21:19 22:49 00:19

 Hradčany  18:21 19:51 21:21 22:51 00:21

 Dvůr 18:22 19:52 21:22 22:52 00:22

 Mikulíkův mlýn 18:26 19:56 21:26 22:56 00:26

 Huť 18:27 10:57 21:27 22:57 00:27

 U Carvánky 18:28 19:58 21:28 22:58  

Jezdí o víkendu 14. a 15. srpna 2021, jízdné dobrovolné
S – spoj jede jen v sobotu  
N – spoj jede jen v neděli

SL – Karosa ŠL11
B732 – Karosa B 732
SOR – SOR C 9,5

       MHD   -  Strašické historické linky č. 1, 2, 3 

       MHD   -  Strašické historické linky č. N1

Ab – Škoda 21Ab bezbariérový spoj (nízkopodlažní vozidlo)


